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Interpellation till Peter Olofsson (S), 
ordförande regionstyrelsen: 

 
Vill du verkligen kapa vårdköerna? 

 

Region Västerbotten har enorma utmaningar för att klara att möta vårdgarantin. Väntan på 
operation kan i vissa fall röra sig om flera år, eftersom regionen brister i att kunna bemanna 
operationssalarna. Kostnaden för utomlänsvården ökar konstant och vi skickar idag patienter både 
till andra regioner och till andra vårdaktörer i landet. Utöver allt detta tillkommer också det 
personliga lidande det innebär att vänta på vård, både för patient och anhöriga.   
 
Men det finns möjlighet att få hjälp med köbearbetningen. Idag har Region Västernorrland avtal 
gällande allmänkirurgi och vasektomier med Aleris i Umeå. Likaså har Region Norrbotten avtal med 
Aleris i Umeå för knä och höftoperationer. Två andra regioner kan ta hjälp av kirurger i Umeå, bara 
kilometer från det regionhus där vi sitter. I Umeå har Aleris kapacitet inom ett flertal kirurgiska 
områden:  
 

• Övre- samt nedre gastrointestinal 
- Laparoskopisk och öppen bukkirurgi 
- Laparoskopisk cholecystectomier 
- Koloskopi och gastroskopier 
- Åderbråcksoperationer 

• Ortopedi 
- Handkirurgi, knä, fot och axel 
- Ryggkirurgiska ingrepp 
- Höft- Knä och axelproteskirurgi 

• Plastikkirurgi, Urologi samt Gynekologi 
 
Många av dessa ingrepp är sådana där västerbottniska skattebetalare tvingas vänta längre än 
patienter i någon annan region i landet. Inte sällan skickar vi utomlänspatienter till just redan 
nämnda vårdutövare, Aleris på andra orter. Och vi använder till och med deras vård för patienter 
från Västerbotten, men då genom att avropa våra regiongrannars avtal. Vad gäller exempelvis 
ortopedpatienter stod hela 939 personer i kö här i länet i december, enligt SKR. Detta trots att Aleris 
i Umeå står redo med kapacitet att underlätta för både patienter och den belastade offentliga 
vården, till exempel med ryggkirurgiska ingrepp.  
 
Genom avtal med fler vårdaktörer kan vi korta vårdköerna för västerbottningarna, ge dem vård och 
behandling i vårt eget län, bespara patienten mödan att resa långt. Samtidigt sparar regionen medel 
som kan användas till annat och skattemedel stannar här istället för att spridas till andra regioner.  
 
Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till Peter Olofsson: 

– Har du en uppriktig vilja att minska vårdköerna i vårt län? 

– Är ideologi viktigare än att västerbottningar får vård istället för köplats? 

– Ser du andra vårdaktörer som en hjälp till att minska vårdköerna? 

– Om du har en uppriktig vilja att underlätta köerna för västerbottningarna, är du då villig att verka  

   för att även Region Västerbotten tecknar avtal med vårdgivare i vårt län? 

 
Hans-Inge Smetana (KD) 
Gruppledare Region Västerbotten 


